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„„ÉNÉN LÁSZLÓLÁSZLÓ SÁNDORSÁNDORTT
JAJAVVASLOMASLOM

POLGÁRMESTERNEKPOLGÁRMESTERNEK! ! 
JJÓLÓL JÁRNAKJÁRNAK VELEVELE!“!“

((RÉSZLETEKRÉSZLETEK AA 4-5-6-7. 4-5-6-7. OLDALONOLDALON))



FIDESZ-DINNYÉT NEM ESZEK

A nyári forróság megviseli a Fidesz PR-
szakembereit is. Egyébként aligha álltak
volna elõ az önköltséges görögdinnye
ötletével. A nagy ötlet lényege az volt, hogy a
MAGOSZ, amely köztudottan a Fidesz
szövetségese, önköltségi áron annyi dinnyét
szállít az önkormányzatoknak, amennyit csak
akarnak az óvodáik, öregek napközis ottho-
naik számára. Fizetni nyilván az önkor-
mányzat fog, önkormányzati pénzbõl. A
Fidesz PR-osai még csinos alelnökasszo-
nyukat is táncba vitték, ami nem volt igazán
szép húzás. Még neki sem állt jól az, amikor
azt mondta, hogy a dinnyében sok a víz és
édes. Mi is a gond? A gond az, hogy dinnye
ma rengeteg van a piacon, és nagyon olcsó. 

Olyan olcsó, hogy nem is érdemes fel-
szedni. Sok helyütt nem is szedik. Míg tavaly
a felvásárlók egy kiló dinnyéért 50 forintot
adtak a termelõnek, manapság csupán 14-18
forintot. Ez az ár már a költségek szintje alá
süllyedt. Na már most, ha a MAGOSZ
önköltségi áron tudja elsózni, ezzel döntõen õ
jár jól, illetve az általa képviselt gazdák, akik
megszabadulnak a dinnyétõl. Ezt a dinnyét
nem veszem be, még akkor sem, ha a Fidesz
mondja.

FIZESSENEK A SZEGÉNYEK!

Az MSZP és az SZDSZ kormányzása, ha
nem tudnád, arról szól, hogy miként lehet

több pénzt lenyúlni. Na, nem úgy, ahogyan ez
az MDF hõsi korszakában történt, azaz
ügyeskedéssel, felemás törvényekkel, hanem
szépen, törvényesen, EU-kompatibilisen,
mondjuk, az adók útján. Minél többet nyo-
munk ki a népbõl, annál többet lehet fõnöki
fizetésekre, jobb kocsikra, célirányos pályá-
zatokra, barátaink által elnyerhetõ állami be-
ruházásokra költeni.  A közelmúltban az
MSZP és az SZDSZ vezérkara riadót fújt:
gyerekek, baj van! Nem jön a pénz! A lényeg
az, hogy gyorsan kell még 60-80 milliárd
forint adóbevétel. Ha azt gondolod, hogy a
pénz kis hazánk megmentésére kell, ne is
olvass tovább, mert menthetetlen vagy. A
pénz azért kell, mert enélkül nem lehet a
rokonok, barátok és üzletfelek éhes száját
betömni. Gond egy szál sem, a koalíciós
megállapodáshoz hozzáraktak egy kiegészí-
tést. Idézem: "a jelenlegi helyzetbõl a kitörést
az adót fizetõk körének jelentõs bõvítése
mellett az adóterhek a mainál egyenletesebb,
módosult adóstruktúra mellett történõ el-
osztása jelentheti." 

Gyakorlatilag arról egyeztek meg a szocik
és liberálisok, hogy miként fogják tovább
nyúzni szerencsétlen népünket. Ne gondold,
hogy ez az MSZP-nek akár egy pillanatig is
fejtörést okozott. Nem! Õket két dolog
izgatta: saját embereik el tudják viselni az új
adókat, másrészt a nép ne lázadjon fel, vagy
legfeljebb csak egy kicsit. 

A 60-80 milliárd beszedésére valami
eretnek korábban már kitalált egy megoldást:

legyen luxusadó! Szélesebb értelemben ez azt
jelentené, hogy 18 év szabad rablás után, a
tõkés kormány rákényszerítené a leggaz-
dagabb tõkéseit, hogy átmenetileg fizessenek
jóval többet, mint az átlag csóró magyar. Na
nem szívességbõl, hanem azért, hogy nehogy
taxisblokád, gazdatüntetés, Fidesz nagygyû-
lés vagy proletárforradalom söpörje el õket. 

Az ajánlat igazán méltányos, hiszen 18 év
lopás után egy-két nehéz évet igazán be lehet
vállalni.  

Az ötlet azonban annyira eretnek, hogy
ezért más tõkés országokban akár le is lõhetik
a miniszterelnököt. A kulturált svédek már az
euró bevezetésének ötletéért is fényes nappal
ledöfték a külügyminiszter asszonyukat.  A
luxusadót persze nálunk senki sem gondolta
ennyire komolyan. Nem is lõttek le senkit. A
tõke korlátozásának lightos változatával pró-
bálkoztak. Ez sem ment! A gazdagok ügyvé-
dek segítségével öt perc alatt bizonyították,
hogy a három-négyszázmilliós házuk volta-
képpen egy nagyon szerény családi ház, s
igazán pimaszság ez után még adót is kivetni.

A luxusadó kifejezés pedig egyenesen
sértõ. A tõkések nem akarták, a kormány meg
nem erõsködött.

Az a fránya 60-80 milliárd azért nagyon
kéne! Különösen mostanság, amikor egyetlen
miniszter sem rendezkedhet be négy évre, s
talán Gyurcsány is már a centit vagdossa.
Heuréka! Van megoldás! Ha nem fizetnek a
gazdagok, akkor fizessenek a szegények! 

Mindjárt ki is találták az új adót: "Érték-
alapú ingatlanadó bevezetése, az ingatlan
tartásához és a tulajdonváltáshoz kapcsolódó
közterhek egyidejû átalakításával." A luxus-
adót, ha komolyan veszik, fizette volna né-
hány százezer szupergazdag, az új adót vi-
szont milliók, hiszen az országban 4,2 millió
lakás van, és 3 millió egyéb ingatlan. Ne
gondoljuk, hogy a kormány rokonai, barátai
és üzletfelei csak az új adóval járnak jól. Már
eleve beépítettek még egy kereseti forrást,
nevezetesen az értékalapú ingatlanfelmérést. 

Ilyen ugyanis ma nincs. Most majd lesz,
nyilván pályáztatás útján nyerik el népünk
legjobbjai. Nagy pénzt nem lehet vele keresni,
de a szakemberek szerint 5-6 milliárdot azért
igen. Ez is talált pénz, meg kell becsülni. A
szegények meg fizessenek!

THÜRMER GYULA

BALSZEMMEL
Thürmer Gyula

MI A BAL SZEMÜNKKEL NÉZÜNK A VILÁGRA. ÍGY SOK MINDENT ÉSZREVESZÜNK, AMIT CSAK

A JOBB SZEMÜNKKEL NEM LÁTNÁNK. MÁSKÉNT IS LÁTJUK A VILÁGOT, MONDJUK ÚGY,
BALSZEMMEL. EZUTÁN MINDEN SZÁMUNKBAN ELMONDJUK, MIKÉNT IS LÁTJUK AZ ÉPPEN

ESEDÉKES ESEMÉNYEKET A SAJÁT POLITIKAI ÉRTÉKÍTÉLETÜNK ALAPJÁN, BALSZEMMEL. 
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Nyár ide, nyár oda, Nagykörös
belvárosában, a forgalmas buszpálya-
udvar elõtt sikeres utcai rendezvényt
szervezett. 

Nem volt ez gyûlés a szó szoros
értelmében, de sok ember hallgatott
bele a beszédekbe, és szépen fogytak
a könyvek is. Kotroczó Gyula, a

városi pártszervezet fiatal titkára és
néhány fiatal párttag szóval tartották
a járókelõket, osztogatták a Szabad-
ságot. A hangosítást, a könyveket
Kajli Béla nagy-budapesti alelnök
vezetésével a budapestiek hozták ma-
gukkal. Székely Péterre, az Elnökség
tagjára, nagy-budapesti elnökre a

nagykõrösiek közül is sokan emlé-
keztek még a tavalyi fõpolgármesteri
kampányból. 

Thürmer Gyula, a párt elnöke a
könyvdedikálás mellett ellátogatott
dr. Czira Szabolcs polgármesterhez
is. A Munkáspártnak helye van a vá-
rosi közéletben, mondják el vélemé-
nyüket! - biztatta a helyieket. 

A délután rövid összegzéssel
végzõdött. Nem fordulhat elõ, hogy
ennyi párttagunk van, és mégsem
tudjuk a választásokon a kopogta-
tókat összegyûjteni! - mondta Thür-
mer Gyula. A városban rengeteg a
gond, lépjünk fel, mondjuk el, amit
gondolunk! Szerezzünk legalább száz
Szabadság-elõfizetõt! Egyszóval él-
jünk a mában, dolgozzunk a ma kö-
vetelményei szerint!
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LÁTOGATÓBAN DR. CZIRA SZABOLCS POLGÁRMESTERNÉL. AZ ASZTALFÕN KOTROCZÓ
GYULA KB-MEGBÍZOTT, TÕLE JOBBRA THÜRMER GYULA, SZÉKELY PÉTER. 
(A KÉPET KÉSZÍTETTE KOHL ANTAL, PEST MEGYE 2-ES RÉGIÓJÁNAK ELNÖKE)

A MÁBAN KELL ÉLNÜNK!
A Nagy Budapesti Regionális Elnökség az elmúlt év óta sokat tett a
Pest megyei pártmunka megélénkítésére. Kohl Antal a nagykõrösi
régió elnöke, régi újságíró rögtön felismerte a Balszemmel címû
könyv nyilvános bemutatásában rejlõ lehetõséget.

AZ URAM ÉLETE A PÁRT VOLT

Rövid látogatásra is jutott idõ
Thürmer Gyula nagykõrösi
programjából a helyi pártszer-
vezet egyik kedves, idõs
tagjánál. 

Lócskai Lajosné már a folyo-
són várta a párt elnökét. Képek
a falon, gyerekek, unokák, akik-
re a nagymama nagyon büszke.

Életét azonban ma is férje
tölti ki, akit nem régen örökre
elbúcsúztatott. Az uram élete a
párt volt - mondja, és én meg-
õrzöm az õ emlékét. Ezért dön-
töttem úgy, hogy a saját tag-
díjam mellett fizetem az õ tag-
díját is. Köszönjük!

KÉT KÉP A BALSZEMMEL ÁRUSÍTÁSÁRÓL: NAGYKÕRÖSÖN, A BUSZPÁLYAUDVAR MELLÉ ÁLLT KI A MUNKÁSPÁRT ELNÖKE, HOGY
DEDIKÁLJA A KÖNYVÉT. SOKAN MEGÁLLTAK, ALÁÍRATTÁK A KÖNYVET, VETTEK A SZABADSÁG ÚJSÁGBÓL IS
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Augusztus 12-én polgármestert választ
Bátonyterenye. A korábbi polgármester
néhány hónappal tavalyi megválasztása
után lemondott. 

Ahivatalos közlés szerint más feladata lesz. Az
igazi okot csak találgatni lehet. 
De akárhogy is legyen, nyilvánvaló, hogy a
hiba nem a bátonyterenyeiekben van, hanem az
MSZP köreiben, akik az elmúlt években
megszakítás nélkül vezették szinte egész
Nógrádot.

Bátonyterenye 14 ezer lakosú Nógrád
megyei város. Más településekhez hasonlóan
Bátonyterenye is a környék szénbányáihoz
kötõdött. 

Nemzedékek nõttek fel a szénen. A
bányászat megszûnt, új iparágak nem igen
települtek az ország ezen részébe. Innen a város
megannyi gondja, a munkanélküliségtõl az
elöregedésig.

Kisterenye, Szupatak, Nagybátony és
Maconka alkotja a mai várost. Az elsõ kettõ
korábban is Nógrád, a két utóbbi pedig 1950-ig
Heves megye része volt.  

Figyelemre méltó a maconkai, Szent István
királyunk tiszteletére szentelt római katolikus
templom, amely majd’ 800 éve, az 1200-as
években épült  késõ román stílusban.

Az egykori Kisterenyén lévõ, késõbarokk

stílusú Gyürky-Solymossy-kastély 1790 körül
épült. A szépen felújított, két hagymakupolás,
saroktornyos épületben kapott helyet id. Szabó
István Kossuth-díjas szobrászmûvész állandó
kiállítása.

Ha Bátonyterenyén élnék, örülnék, ha a
polgármesterünk László Sándor lenne. 

Bányászcsaládból származik, aki
megtanulta becsülni a munkát és tisztelni
a munkást, a dolgozót. Ismeri a vállal-
kozók világát is, tudja, hogy mivel kellene
támogatni a kis- és középvállalkozókat. 

László Sándor tapasztalt ember, aki
kiismeri magát a magyar valóságban.  A
pénzügyi szakmában dolgozik, így ha õ
lesz a polgármester, õt biztosan nem
fogják átverni. Talpig becsületes ember. 

Bárhol is fordult meg élete során, nem
voltak ügyei, a köz pénzével mindig és
mindenütt tisztességgel gazdálkodott. Ezt
tenné polgármesterként is.

László Sándor nem kötõdik sem az
MSZP-hez, sem a Fideszhez. Nem függ
egyetlen érdekcsoporttól sem. Õ hozza a
döntéseit, és nem helyette döntenek
Budapesten vagy Salgótarjánban.

László Sándort a Munkáspárt támo-
gatja, szívvel-lélekkel. A Munkáspárt áll
mellette, az a párt, amely 18 éve mindig a

kisemberek, a dolgozók, a nyugdíjasok
mellett van.

Kérem, válasszák meg László Sándort
polgármesternek! Bátonyterenye lakos-
sága jól jár vele. Ha õ lesz a polgármester,
nem lesz korrupció, senki sem fog a város

pénzébõl meggazdagodni, tiszta lesz a
közélet. 

THÜRMER GYULA
MAGYAR KOMMUNISTA MUNKÁSPÁRT

ELNÖKE

„ÉN LÁSZLÓ SÁNDORT JAVASLOM POLGÁRMESTERNEK! 
JÓL JÁRNAK VELE!“

LÁSZLÓ SÁNDOR ÉS THÜRMER GYULA A PÁRT BAROSS UTCAI KÖZPONTJÁBAN

BÁTONYTERENYE POLGÁRMESTERT VÁLASZT

BÁTONYTERENYE LÁTKÉPE



II. (XVIII.) ÉVFOLYAM, 28. SZÁM
2007. AUGUSZTUS 2. 5VÁLASZTÁS

A közelmúltban Thürmer Gyula, a
Munkáspárt elnöke mutatta be a
Munkáspárt bátonyterenyei polgármester-
jelöltjét, László Sándort. A Munkáspárt
vállalja László Sándor értékeit, tisztességét,
szakmai hozzáértését, emberségét. László
Sándor vállalja a Munkáspárt értékeit,
következetes kiállását a munkások, a
dolgozók, a magyarvállalkozói réteg mellett.
- emelte ki a párt elnöke. A Munkáspárt
jelöltjével készítettünk interjút.

Milyen problémákat lát ma a Bátonyterenyén?

Bátonyterenye, sajnos több problémával is
küszködik. A város költségvetésében eleve
beterveztek 400 millió forint hiányt, de a
kampányban elhangzott, hogy egyéb formában
a városnak 1,2 milliárd forint adóssága van. Ha
polgármester leszek, rögtön megmondom az
igazságot, nem tûröm a „kettõs könyvelést“. 

Mindenki tudni véli, hogy a hiány mögött
az áll, hogy a város nagyobb kötelezettségeket
vállalt, és ezeket nem tudja teljesíteni. Pénzügyi
szakemberként nem értem, hogy felelõs
emberek ezt hogyan engedhették meg. De
gyanítom, arról van szó, hogy amíg megy a
szekér, a részletek senkit sem aggasztanak, és
nem keresnek felelõsöket. Az MSZP szekere
azonban már nem megy. Ezt így nem lehet és
nem szabad tovább csinálni!

Hogy élnek az emberek Bátonyterenyén?

Hogyan élnének? Rosszul! Nálunk a mun-
kanélküliség 2, 5-szerese az országosnak. 

Nézze, ez nem Székesfehérvár, vagy Gyõr,
ahova rohan a multi. Ide a kutya se jön. A21-es
utat úgy-ahogy bõvítik, de inkább bõvítgetik.  

Csak mesélnek a helyi idegenforgalomról,
érdemben semmi sem történik. Ha Ausztriában,
egy városban van egy olyan 18. századi kastély,
mint nálunk a Gyürky-Solymossy-kastély, arra
ráépül egy egész idegenforgalmi iparág. Mi
nem tartunk itt, de szeretném, ha eljutnánk ide.

A régi iparágakat, a bányászatot és a hozzá
kapcsolódó ágazatokat szétverték. Lehetne újat
teremteni, de ez csak a magyar vállalkozások
révén lehetséges. A kormány viszont pont õket
nem támogatja. Na, ezen is változtatni kell!

De, ha már az életrõl beszélünk, nézze, az
utcákon is rendet kellene teremteni. Évekkel
ezelõtt ez csendes, nyugodt városka volt,
semmitõl se kellett félni. Ma nem így van.
Persze, ez is országos gond, de ezen tudunk itt,

helyben is változtatni. Én élen fogok járni a
törvény betartásában, és ezt el fogom várni
mindenkitõl. Szerintem itt kezdõdik a rend.

Polgármesterként miként mûködne együtt más
erõkkel?

Én a Munkáspárt jelöltje vagyok. AMunkáspárt
nagyon pragmatikus. A város, az ország
érdekében kész mindenkivel együttmûködni. 

Ezt tenném polgármesterként is. Egyetlen
közalkalmazottat se küldenénk el csak azért,
mert az MSZP nevezte ki.

De van itt más is. Ma nincs érdemi
együttmûködés a városban mûködõ civil szer-
vezetekkel, önszervezõdõ közösségi csopor-
tokkal. A polgármester sem hordja a bölcsek
kövét a zsebében. Az új városháza már megvan,
most már csak tartalommal kell megtölteni. A
várost együtt kell vezetnünk, ahol én elsõ
szeretnék lenni az egyenlõk között.

Mit üzen azoknak az MSZP-re szavazóknak,
akik eddig hittek az MSZP-ben?

Itt helyben, a városunkban sajnos nem derült ki
a teljes igazság, hogy az elõzõ polgármesternek
miért kellett lemondania, de a kósza hírek
hallatán is el lehet gondolkodni, hogy mit
mûveltek az elmúlt négy és fél évben. A
választási ígéreteik több mint fele nem valósult
meg, ezzel szemben egyes emberek igen csak
meggazdagodtak, teljes ellentmondásba került
a valóság és az elhangzott szó. Azt üzenem a
szocialista választóknak: ha még továbbra is
hisznek a nagyfokú mellébeszélésnek, akkor

nyugodtan szavazzanak az MSZP-re! De, ha
elegük van ebbõl, ha változást akarnak, ha a tet-
tek mezejére akarnak lépni, akkor szavazzanak
rám! 

Egyszer minden rendszer kifárad. Az
MSZP is kifáradt. Ezen a tényen az egyébként
emberileg jó jelöltjeik se változtatnak. Félre kell
állni, vagy félre kell állítani õket, éppen az
ország és a város érdekében, Az MSZP-
kormányzáson változtatni kell. Ezt mutatta a
tavalyi önkormányzati választás itt, a megyében
is, de még inkább az a politika, amit a
Gyurcsány-kormány folytat. Bátonyterenye
nem Szlovákiában van, hanem itt. Amit az
MSZP- és Gyurcsány tesz, az ránk is hat. Most,
hassunk mi Budapestre!

Én nem ígérgetek a kampányban, de egyet
szeretnék világosan megmondani: ami egykor
jó volt az MSZP-ben, ami drága a szocialista
szavazóknak a múltból, én tovább tudom vinni.
Az összes többi vetélytársam a választáson
máshonnan jön, tõlük ezt nem is lehet várni, és
nem is ígérik. Ezért is kérem, az MSZP
szavazóit, és azokat az egykori munkáspártiakat
is, akik most az MSZP körül nem találják a
helyüket, hogy álljanak mellém!

Szabad idejében mivel foglalkozik?

Kevés szabadidõmben elsõ a család, közös
programok, kirándulások, üdülés, beszélge-
tések. Ezen kívül szeretek kerékpározni, illetve
asztaliteniszezni.

Kedvenc zenéi?

Komolyzenében kedvenc zeneszerzõm
Mozart, könnyûzenében a kedvenc együttesem
a Dire Straits. Ez egy angol rockzenekar, nem a
legújabbak közül való, de szeretem a zenéjüket.

Kedvenc könyve?

Dallos Sándor: A nap szerelmese és az
Aranyecset. Mindkettõ Munkácsy életérõl szól.

Miért szeret itt élni?

Itt él a rokonság, a barátok. Avárossal meg úgy
vagyok, mint Dallos Sándor egyik regényhõse,
aki visszanézett az õt megigézõ nõre, és azt
mondta: "Irgalmas Isten, de szép!" Nos, így
vagyok a mi városunkkal is. Dolgozni akarok
érte, szépnek látom, s szebbé akarom tenni,
mert itt akarok élni.

„ITT AKAROK ÉLNI, DOLGOZNI“
BESZÉLGETÉS LÁSZLÓ SÁNDORRAL
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LÁSZLÓ SÁNDOR POLGÁRMESTERJELÖLT PROGRAMJÁBÓL

A város jövõjéért mindenkinek tennie kell! Csak összefogással
alapozhatjuk meg Bátonyterenye jobb jövõjét.

Melyek a legfontosabb a feladatok?

A város költségvetésének rendbetétele, a hiány kezelhetõ mérték
alá szorítása, a pénzügyi csõd elkerülése.

A lakosság jövedelemtermelõ-képességének növelése új mun-
kahelyek teremtésével, vállalkozások letelepítésével. A pályázat-
figyelõ-rendszer további mûködtetése a városfejlesztés érdekében.

A közbiztonság, a közrend fejlesztése, tiszta, lakható város
megteremtése.

A város elérhetõségének és közlekedésének javítása, a vasút
korszerûsítése, a 23. számú fõút elkerülõ szakaszának megépítése, a
21. számú fõút további négysávosítása, a csapadékvíz elvezetésének
megoldása, a csatornarendszer karbantartása, az idegenforgalmi
lehetõségek kihasználása, hatékony közterület-felügyelet.

A városi önszervezõdõ, közösségi csoportok tevékenységének, a
verseny- és a tömegsport hatékonyabb támogatása.

Összefogás a városban mûködõ hazai és külföldi tulajdonú
vállalkozásokkal, civilszervezetekkel a meglévõ kapacitások jobb
kihasználása, a város fejlõdése érdekében.

Takarékos mûködésû képviselõtestületet, szolgáltató, emberbarát
polgármesteri hivatalt!

BÁTONYTERENYE JOBB JÖVÕJE CSAK RAJTUNK MÚLIK!



II. (XVIII.) ÉVFOLYAM, 28. SZÁM
2007. AUGUSZTUS 2. 7VÁLASZTÁS

KIT VÁLASSZAK POLGÁRMESTERNEK?
Augusztus 12-én Bátonyterenye polgármestert választ. Hat jelölt tudta összegyûjteni a 300-300 kopogtatócédulát, közülük lehet
választani. Olvasóink aligha mennek el minden gyûlésre, megpróbálunk egy kicsit segíteni. Nos, kit is válasszunk polgármesternek?

45 éves. Pénzügyi szakember. 1994-ben lett a
nagybátonyi OTP-fiók vezetõje. Máig sok
ember ismeri ebbõl az idõbõl, és megbe-
csüléssel, szeretettel emlékeznek rá. 2001-
2003 között az OTP Garancia Biztosító helyi
fiókjának vezetõjeként dolgozott, és ma is
egy gazdasági társaság területi vezetõje. 

Becsületes, tiszta emberként ismerik a
térségben. Családja is itt él. Felesége az Ózdi
úti ABC-ben eladó. Elõnye a tisztessége,
szakmai hozzáértése, helyismerete, továbbá
az, hogy egyetlen nagy párthoz sem kötõdik,
ezért tényleg fel tudná tárni, hogy mi is történt
az elmúlt években a városban, és lenne ereje
másként csinálni.  
Gyurcsányban és a helyi MSZP-ben sok
bátonyterenyei csalódott, ha László
Sándorra szavaznak, polgármester is
lehet. Az összes jelölt közül László Sándor
lenne az igazi nagy és bátor váltás.

LÁSZLÓ SÁNDOR, A MAGYAR
KOMMUNISTA MUNKÁSPÁRT JELÖLTJE

40 éves, a helyi általános iskolában, fél-
állásban tanít, egyidejûleg vállalkozó, férjével
együtt egy bútorbolt tulajdonosa. A kampá-
nya eleve roszszul indult. Lampert Mónika
miniszter a városházán mutatta be az MSZP
jelöltjeként, ami egyrészt illetlenség, másrészt
és fõleg törvénysértés. Zavaró az is, hogy
korábban az SZDSZ színeiben is indult már
választásokon, de 2000 óta az MSZP tagja.
Az MSZP most úgy tesz, mintha semmilyen
felelõsség nem terhelné az elmúlt két
évtizedért. Úgy tesz, mintha nem az MSZP
hibája miatt kellene most polgármestert
választani.Lavajné új arc, de mégiscsak an-
nak az MSZP-nek a felfedezettje, amelyhez a
megye és a város gondjai kötõdnek. Kér-
déses, hogy helyi aktivistaként miként tudna
szembeszállni az õt jelölõ országos és megyei
MSZP-vezetõkkel, netán Gyurcsánnyal.
Valószínûleg, sehogy! 
Aki csalódott az MSZP-ben, és nem hisz
már új arcokban és új trükkökben, ne az
MSZP-re, ne a Fidesz-re, hanem a
Munkáspártra szavazzon! Csak ez a jó
megoldás.

LAVAJNÉ DÓKA ÉVA, 
A MAGYAR SZOCIALISTA PÁRT JELÖLTJE

39 éves, nõs. Egy országos kereskedelmi bank
igazgató-helyettese. Diplomát az oxfordi nyitott
képzésen szerzett.  Hátránnyal indul. A Fidesz
még sohasem gyõzött a városban, nem az õ
terepük.  Ez érzõdik a programjukban is. A Fi-
desz egész kampánya az MSZP, mint párt
hibáinak leleplezésére irányul. 

Munkahelyteremtést, a közbiztonság
javítását, valamint a város pénzügyi helyze-
tének konszolidálását ígérik. Tisztában vannak
azzal, hogy itt baloldali érzelmû emberek élnek,
ezért elsõsorban a bányászok szolidaritási érzé-
sére, a keresztény vallás értékeire hivatkoznak.
Kérdéses, hogy a jól fizetõ banki állást feladná-
e a gyengén fizetõ polgármesteri állásért? Ha
nem, hogyan csinálná a kettõt együtt? 
Aki csalódott az MSZP-ben, nem kell, hogy
átálljon a jobboldalra! A tisztességes válasz-
tás a Munkáspárt, azaz László Sándor.

OLÁH KÁROLY, 
A FIDESZ-KDNP JELÖLTJE

PERSIK GYÖRGY FÜGGETLEN JELÖLT

44 éves, informatikus, a közszférában dolgozik.
Munkahelyteremtést, jobb egészségügyi ellá-
tást, rendet, pénzügyi egyensúly ígér. Jól
hangzik, de többre van szükség.

DR. MÁRKI TAMÁS FÜGGETLEN JELÖLT

34 éves, fogorvos. Ismertségét használja a
kampányban is. 

Bejelentette, hogy megválasztása esetén
polgármester lenne fogorvos helyett, de azért
magánpraxisát megtartaná. Az elmúlt két
évtized mindenütt megmutatta, hogy a kettõ
együtt nem megy. 

Bátonyterenyének egész emberre van
szüksége!

JUHÁSZ ISTVÁN FÜGGETLEN JELÖLT

Eredeti foglalkozása rendõrtiszt. Nógrádban
teljesített szolgálatot bûnügyi vonalon. Utoljára
Bátonyterenye rendõrkapitánya volt. Az ilyen
munkakör elõnye, hogy mindenkit ismerhet, a
hátránya, hogy haragosa is lehet bõven. Mint
független jelölt, õ is "pártatlanságot, rendet,
békét és nyugalmat" ígér. Ez azonban kevés egy
olyan városban, ráadásul olyan megyében, ahol
éveken át az MSZPuralkodott, s pontosan ezzel
az örökséggel kellene szembenézni. 
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CSÕD SZÉLÉN A MAGYAR KONZERVIPAR

Az uniós csatlakozás és a kormány politi-
kájának újabb vesztese a hazai élelmiszer-
feldolgozó-ipar lett. Csökkenõ termelés, szû-
külõ piaci mozgástér, és romló finanszírozás
jellemzi a magyar konzervipari vállalkozások
zömét.

Az idei évi fagykár és aszály okozta alac-
sony termelés miatt, az egekig szöktek a
zöldség- és gyümölcsárak, az erõs forint pedig
rontja az exportra termelést. 

Tovább súlyosbítja a helyzetet, hogy a nagy
multinacionális bevásárlóközpontok a hazai be-
szállítók és termékeik helyett elõnyben részesí-
tik az olcsó, sokszor gyengébb minõségû kül-
földi - elsõsorban kínai, és német- importárukat.

A több mint 200 hazai konzervipari
vállalkozás közül mindössze tucatnyi társaság
számít nagytõkésnek, ezek gond nélkül
átvészelik ezt az idõszakot. Az összes többi kis
és közepes méretû vállalkozás regionális
feldolgozónak minõsül, és bár zömmel kézi
feldolgozású, jó minõségû terméket gyártanak,
az év végére veszteségessé válnak. A tényleges
költségnövekedésüknek csupán egy részét
tudják a lakosságra áthárítani áremelés formá-
jában, és hathatós állami támogatás nélkül,
szakértõi számítások szerint 70 %-uk csõdbe
juthat.

A Magyar Kommunista Munkáspárt a
Gyurcsány-kormány politikáját teszi ezért

felelõssé. A kormány kis- és középvállal-
kozások tönkretételére irányuló politikája köz-
ismert. A hazai vállalkozások ellehetetlenítése,
és a multik feltétel nélküli kiszolgálása, ez a
kormány politikája! 

Nem elég, hogy a tõkeerõs multinacionális
cégek eleve elõnnyel indulnak a hazai
vállalkozásokkal szemben, a kormány még
meg is támogatja õket adókedvezményekkel,
szemben a magyar cégekkel, akiket elvisel-
hetetlenül magas adóterhekkel sújt, és a saját
piacaikat sem tudják megvédeni.

Követeljük, hogy a kormány védje meg a
hazai konzervipart, nyújtson állami garanciát a
felvett bankkölcsönök átütemezésére kamat-
támogatással, és a feldolgozóiparban dolgozó
10 ezer munkás járulékainak átmeneti elen-
gedésével.

Követeljük továbbá, hogy a kormány védje
meg a hazai vállalkozásokat, csökkentse
adóterheit, törvény által biztosítva élvezzenek
elõnyt a magyar piacokon, és a kormány
tekintse stratégiai feladatnak a kis- és közép-
vállalkozások támogatását, a hazai cégek
támogatását a külföldi cégekkel szemben.

Budapest, 2007. július 23.

MAGYAR KOMMUNISTA MUNKÁSPÁRT
ELNÖKSÉGE

Az Interneten rohamosan terjed egy
kezdeményezés, amit érdemes nekünk is
támogatnunk. Ne vásároljunk semmit,
ami Danone! 

Ez a francia cég ugyanis megszüntette
hazánkban a Pilóta-keksz gyártását, miután
megvette a Gyõri Kekszgyárat. 

Hiába érvelt a polgármestertõl kezdve a
helyi civilszervezetekig mindenki, a franciák
hajthatatlanok. Negyven dolgozó maradhat,
õk a jövõben már csak cukorkát készítenek.  

Hiába tárgyaltak a szakszervezetek és az
üzemi tanács az üzem vezetõivel, a
kekszgyártást és a munkahelyeket nem
sikerült megmenteni.

Na és persze, Kóka János úrnak esze
ágába sem volt segíteni. A Munkaügyi
Minisztérium államtitkára is csak annyit
mondott: támogatni fogják az elbocsátott
dolgozók átképzését. 

Jól jegyezzük meg,
hogy a Pilóta keksz
nem apróság, ez is
nemzeti tudatunk, múl-
tunk, identitásunk ré-
sze. Nem veheti el
tõlünk holmi jött-ment
francia cég! 

Nem szabad enged-
nünk, még akkor sem,
ha tudjuk, hogy mul-
tikkal szemben vívjuk
csatánkat. Nos, a  Da-
none ellen a bojkott már
egyszer bejött! Ezt sem
hagyhatjuk! 
NE VEGYETEK
SEMMIT, AMI DA-
NONE!

BOTTA MELINDA

NE VEGYÜNK DANONE-TERMÉKET!

PILÓTA-KEKSZ, AMI MÁR CSAK AZ EMLÉKÜNKBEN ÉL
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A Magyar Kommunista Munkáspárt
Csepeli szervezete az alábbi közle-
ményt adja ki:

A Munkáspárt csepeli szervezete
tiltakozik az ellen, hogy az MSZP csepeli
szervezete, önkormányzati képviselõi
csoportja már másodszor (július 13. és
július 20.) akadályozta meg a rendkívüli
képviselõtestületi ülés megtartását,
melynek témája a Csepel SC Alapítvány
helyzete, gondjai és jövõje.

Elfogadhatatlan számunkra, hogy az
MSZP-s polgármester és önkormányzati
képviselõcsoport újságon keresztül
üzenve mondja el véleményét, száll
vitába a rendkívüli önkormányzati
testületi ülés témájában.

Az elmaradt testületi üléseken

megjelent sportolók, csepeli lakosok, a
Csepel SC jövõjéért aggódók semmibe
vétele, ilyen módon való képviselete
súlyosan sérti a csepeliek érdekeit.

Felszólítjuk az MSZP-s képviselõket,
hogy a testületi ülésen fejtsék ki vélemé-
nyüket, hogy láthassa a csepeli lakosság
és megtudhassa álláspontjukat. A felelõs
önkormányzati magatartással, gondolko-
dással a testületi ülésrõl való
távolmaradás összeegyeztethetetlen
módszer! Az üléseken való részvétel
minden képviselõ kötelessége! 

A csepeli választók érdekeinek
képviseletére tett eskü kötelezett-
ségekkel jár, tegyenek ennek a köteles-
ségnek eleget.

Felszólítjuk a polgármester urat,
vonja felelõsségre a testületi ülésrõl

indokolatlanul távol maradó képvise-
lõket! 

Gondoskodjon a jövõben arról, hogy
a nyilvános testületi ülésen, a lakosság
jelenlétében folytassák le a téma vitáját,
tárgyalását, és ott hozzanak döntést is. 

Az önkormányzat vezetése, az ott
dolgozó felelõs szakemberek tegyenek
meg mindent, hogy ne születhessenek
olyan döntések és határozatok, amelyek
a Csepel SC létét, mûködését és jövõjét
veszélyeztetik. 

Akadályozzák meg minden esz-
közzel, hogy kisebb csoportok érdekeit
szolgáló, késõbb már visszavonhatatlan
döntések szülessenek.

MAGYAR KOMMUNISTA MUNKÁSPÁRT

CSEPELI SZERVEZETE

A MUNKÁSPÁRT A CSEPELI SPORT MELLETT

SZOCIALISTA OBSTRUKCIÓ CSEPELEN
Csepelen élezõdik a helyzet. Csepel még
mindig az MSZPegyik budapesti fellegvárának
számít, de a védõk már gyengülnek. A2006-os
önkormányzati választásokon Tóth Mihály
szocialista polgármester, aki emberemlékezet
óta vezeti a kerületet, 47 százalékkal nyert. Nem
is ez az érdekes, hanem az a tény, hogy a Fidesz-
KDNP színeiben induló Németh Szilárd 38
százalékot kapott. Ez óriási eredmény ahhoz
képest, hogy 2002-ben Németh csak 25
százalékot gyûjtött be, és Tóth 63 százalékkal
tarolt. 1998-ban a Fidesz akkori jelöltje még
kevesebbet, csak 22 százalékot szerzett. A
tendencia világos, az MSZP hamarosan
elveszítheti Csepelt. 

A Fidesz, amely számos budapesti
kerületben megszerezte a polgármesteri széket,
és majdnem legyõzte Demszky Gábort, most
offenzívát indított. Ez a Fidesz ügye. Ez az
MSZP és az õ csatájuk. A Munkáspárt érde-
keltsége másban van. A Munkáspárt azokban a
kérdésekben hallatja a hangját, amelyek az
embereket leginkább érintik. Ezért tiltakozott
korábban a csepeli kórház bezárása ellen. Ezért
küzd ma a csepeli munkáspárti szervezet a
közvagyon gyanús felhasználása ellen.

Téma pedig van bõven. "Wellness-
központot vártak a csepeliek a zöldellõ Király-
erdõ Kis-Duna parti részére, de száznyolcvan
lakásos lakóparkot kapnak helyette, 18 méter
magas épületekkel. A helyi polgárok úgy érzik,
évekig tudatosan megvezették õket." -írta

minap a HVG utalva arra, hogy az izraeli
tulajdonú Ibiza Építõ Kft szerzett jogot lakópark
építésére a Kis-Duna partján, ahol évtizedeken
át a kisemberek pihentek. A csepeli kommu-
nisták ebben is a dolgozó emberek érdekeiért
küzdenek.

Az elmúlt napokban botrányossá fajult a
helyzet, amikor az önkormányzat ülése két
alkalommal is határozatképtelen volt. Az ok
egyszerû: a szocialista képviselõk nem jöttek el.

Pedig a téma fontos: a Csepel SC és tágabb
értelemben a csepeli sport helyzete. A szoci-
alista képviselõk arra hivatkoztak, hogy a
Fidesz sértõ és valótlan dolgokat állított róluk. 

Lehet, hogy igaz, lehet, hogy nem. Egy
azonban biztos. Németh Szilárd, a Fidesz-
KDNP képviselõje, a csepeli önkormányzat
sportügyekben illetékes tanácsnoka szabályos
elõterjesztést tett a kérdés megvitatására. Abban
nincs szó szidalmakról, rágalmakról. Az
önkormányzat ülését szabályosan összehívták,
a szocialisták viszont nem mentek el. Ezt
nevezik obstrukciónak, a parlamenti demok-
rácia azon eszközének, amelyet kulturáltabb
országokban az ellenzék sem használ, nemhogy
a kormánypárt. Ilyen kérdésekben nem
hallgathat a Munkáspárt sem. (a 10. oldalon
olvashatják a Fidesz álláspontját az ügyben)               

CSEPELI ÖNKORMÁNYZATI ÜLÉS - SZOCIALISTA KÉPVISELÕK NÉLKÜL
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Egymás tapasztalatainak megismerése, a
jó ötletek és megoldások gyors
elterjesztése a párt fontos tartaléka. 

Ez a gondolat vezérelte Tóth Istvánt, a
Munkáspárt Komárom-Esztergom megyei
elnökét, hogy kezdeményezze néhány kö-
zeli megye vezetõinek megbeszélését. A
múlt héten Tatabányára volt hivatalos
Sipõcz Sándor, Gyõr-Moson-Sopron me-
gyei elnök, aki egyben a Gyõr-Vas-Zala
régió vezetõje is, Mendel Lajos, a Nagy-
Budapesti Regionális Elnökség tagja,
továbbá Kozák András, a KB tagja Bu-
dapestrõl és Kovács István KB-tag, Pest
megyébõl. A találkozón jelen volt Thürmer
Gyula elnök és Vajda János alelnök is.

Tóth István elmondta, hogy az új
Szabadság fogadtatása igen jó. Az újság
valóban olyan dolgokról ír, amirõl másutt
nem lehet olvasni. A megyei elõfizetési
kvóta teljesítése nem gond, sõt most már
komolyan elõre lehet lépni a pártonkívüliek
irányába. Sipõcz Sándor szerint még többet
kellene írni a párt életérõl, bár õ is hozzá-

tette, hogy a pártszervezeteknek is több
ötlettel kellene elõállniuk, és a rendez-
vényeikrõl maguknak is hírt kellene ad-
niuk. A gyõri elnök és Mendel Lajos is
felvetette, hogy folyamatosan be kellene
mutatni a lapban a párt Központi Bizott-
ságának tagjait, helyi vezetõit. Kozák And-
rás kiemelte, hogy a külföldi pártoktól is
sokat lehet tanulni, ezért üdvözölte a
pártlap ilyen irányú írásait.

A beszélgetésen szóba került az MSZP-
hez és a Fideszhez való viszony, és a 2006-
os párt tevékenysége is. Az MSZP-
szindrómától sok párttag még mindig nem
szabadult meg. - mondták el többen is. A
megoldás a Munkáspárt politikájának
folyamatos magyarázása, az agitáció. 

Mindegyik megyében komoly gond a
fiatalítás - emelték ki a jelenlévõk. Kovács
István megjegyezte: rendezzünk mindenütt
Balszemmel-könyvbemutatót, de ne zárt
párthelységekben, hanem a város olyan
helyein, ahova a fiatalok is eljárnak. Nem
fog elmaradni a siker! A 2006-os párt
kapcsán Vajda János megjegyezte: ma már

a napnál világosabb, hogy ezt a pártot azért
hozták létre, hogy kárt okozzanak a
Munkáspártnak, és nyilván ezt fogják tenni
a jövõben is. Nem kell azonban félni, a
Munkáspárt erõsebb, szervezetileg na-
gyobb, és jóval aktívabb, ténylegesen
politizáló párt.

Thürmer Gyula üdvözölte a találkozó
gondolatát. Tanulni kell egymástól, ami az
egyik helyen bevált, nem kell kitalálni a
másikon. A pártban ma számtalan jó és élõ
példa van. A Szabadságnak ezeket a sikeres
megoldásokat kell bemutatni. Ilyen jó ötlet
a mostani találkozó is. 

Ilyen jó tapasztalat a polgármester-jelölt
indítása a bátonyterenyei választásokon. A
pártban ma már vannak harminc-negyven-
évesek, jobban és gyorsabban kell õket be-
vonni a vezetésbe. 

A jövõt nem lehet csalódott és
megfáradt emberekre építeni. Azokra kell
támaszkodnunk, akik dolgozni akarnak és
tudnak, akik hajlandóak áldozattal és
alázattal szolgálni a munkásmozgalom
ügyét.

ÁLDOZATTAL ÉS ALÁZATTAL SZOLGÁLNI A MUNKÁSMOZGALOM ÜGYÉT

Az alábbiakban részleteket idézünk a
Fidesz csepeli sporttanácsnokának,
Németh Szilárdnak a hivatalos
elõterjesztésébõl:

1. "Önkormányzatunknak meg kell
akadályoznia a sportlétesítmények
kiárusítását, más, nem közvetlenül
sportcélokra való "hasznosítását". A
CSEPEL SC-t a csepeli dolgozók
építették a csepelieknek. 

Évtizedeken át világ-, Európa- és
olimpiai bajnok sportolóink öregbítették
hírnevünket a Földkerekség minden táján;
de ma is edzõk és sportszakemberek
végeznek áldatlan körülmények között
áldozatos munkát gyermekeink kitartásra,
becsületre, egészséges életmódra nevelé-
sében. 

Legyünk megértõ, segítõ és támogató
partnereik, ne engedjük elveszni a még
meglévõ értékeinket!
2. Budapest XXI. kerület Csepel
Önkormányzata Képviselõ-testülete úgy
dönt, hogy a Csepel SC központi te-
lephelyén, a 201861/1 és a 201861/2

ingatlanokra, illetve annak környékén a
Béke tér - Szent István út - Erdõalja út -
Völgy utcák által határolt területen
kerületi szabályozási tervet (KSZT)
készít el.
3. Budapest XXI. kerület Csepel
Önkormányzata Képviselõ-testülete úgy
dönt, hogy a KSZT elkészültéig a
201861/1 és a 201861/2 ingatlanokra,

illetve a Béke tér - Szent István út -
Erdõalja út - Völgy utcák által határolt
területen változtatási tilalmat rendel el,
amikor a 2. számú határozatban meg-
fogalmazott polgármesteri intézkedések
(költségek biztosítása, 1997:LXXVIII.
trv. 21. § (1) alapján írásos megállapodás
megkötése, illetve egyéb elõírások
végrehajtása) teljesülnek."

MIT AKAR A FIDESZ CSEPELEN?

MEDGYESSY PÉTER BESZÉLA CSEPELI MUNKÁSOTTHONBAN, AZ ÜLÕ SORBAN AVARKESZI DEZSÕ,
MSZP-S KÉPVISELÕ, TÓTH MIHÁLY, CSEPEL POLGÁRMESTERE, PODOLÁK GYÖRGY KÉPVISELÕ
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Oleg Szemjonovics Senyin, az orosz és a
nemzetközi munkásmozgalom kiemelke-
dõ személyisége, a Szovjetunió Kommu-
nista Pártjának elnöke július 22-én
töltötte be 70. életévét. 

Senyin a Szovjetunió idején az SZKP
Krasznojarszk megyei elsõ titkára volt.
Közben politikai tanácsadóként megjárta
Afganisztánt is, látta, tapasztalta a szovjet
katonák szenvedését, és a politikai vezetés
hibáinak nyilvánvaló következményeit.
Pontosan ismerte a késõi szovjet társa-
dalom minden gondját és problémáját.

1990-ben az õ életében is jelentõs
fordulat következett be. 

Az SZKP 28. kongresszusán beválasz-
tották a Központi Bizottságba, sõt a KB
titkára is, és a Politikai Bizottság tagja lett.

Ekkor még a Szovjetunió feloszlatása
elõtt vagyunk, de az ország már közeledett
a rendszerváltáshoz. 1990 februárban a párt
Központi Bizottsága határozatot fogadott el
a többpártrendszer, és vele együtt az erõs
elnöki hatalom bevezetésérõl. Március

közepén módosították a szovjet
alkotmányt, és eltörölték a kom-
munista párt vezetõ szerepét
rögzítõ cikkelyt. 

Március 15-én Gorbacsov egy
ilyen összevissza helyzetben
lévõ Szovjetunió elsõ elnöke
lett. A 28. kongresszus a szo-
cializmus megõrzése mellett
tette le a voksot. 

Ekkor került egy új csapat a
legfelsõbb vezetésbe. Ivan Po-
lozkov az újonnan megszer-
vezett orosz kommunista párt
elnöke lesz, bekerül az akkor 46
éves Gennagyij Zjuganov, aki
késõbb Jelcin ellenfele az el-
nökválasztáson, és mind a mai
napig az orosz kommunisták
vezetõ személyisége. 

Oleg Senyin is ehhez a
munkához csatlakozott, megkí-
sérelték az utolsó pillanatban
más irányba fordítani az ese-
ményeket.

1991 augusztusában a Szov-
jetuniót és a szocializmust akaró
erõk megkísérelték Gorbacsovot
leváltani, és megakadályozni a
Szovjetunió szétverését és a
tõkés rendszerváltást. 

A puccs kudarcba fulladt.
Senyint bebörtönözték, és 14 hónapon
keresztül tartották fogságban. Senyin kom-
munistaként, emberként viselkedett itt is. 

Tudta, hogy halálbüntetésre, de leg-
kevesebb 15 év börtönre számíthat. A tár-
gyaláson a vádlottból azonban vádló lett, a
kihallgatását a Jelcin-féle új rendszer
könyörtelen leleplezésére használta.

Szabadulása után elvtársaival együtt
hozzálátott a kommunista erõk megszerve-
zéséhez. 

Két elvet tartott szem elõtt. A
kommunista párt nem ingadozhat, követ-
kezetes marxista-leninista pártnak kell
lennie, és ezzel együtt nemzeti hova-
tartozástól függetlenül az egész egykori
Szovjetunió területén kell a pártot szer-
vezni. 

Ma Oroszországban több kommunista
erõ létezik egymás mellett, ezek egyike a
Senyin  vezette SZKP. Rendszeres részt-
vevõje a kommunista és munkáspártok
nemzetközi tanácskozásainak, és néhány
évvel ezelõtt Budapesten is járt a Mun-
káspárt vendégeként.

Kommunista pártok
Oroszországban

Oroszországban 1991-ben betiltották a
korábbi SZKP-t. Késõbb különféle pártok
jöttek létre, de egységes kommunista párt
nem alakult ki. A kommunista és
munkáspártok nemztetközi tanácskozá-
sain, illetve a közös Munkabizottság
tevékenységében azokat a pártokat
tekintik létezõnek, amelyek a közös
fórumon, a Solidnet oldalán szerepelnek.
E szerint Oroszországban ma az alábbi
kommunista pártok tevékenykednek:

Orosz Föderáció Kommunista Pártja
Vezetõje: Gennagyij Zjuganov
A legnagyobb oroszországi kommunista
párt. A 2003-as parlamenti választásokon
12,8 százalékot kaptak és 51 képviselõjük
van a Dumaban. Ez év májusában a párt
jelöltje, Roman Grebenyikov lett
Volgograd polgármestere.
Honlapja: http://www.kprf.ru

Oroszország Kommunista Munkás-
pártja - Forradalmárok Kommunista
Pártja
Vezetõje: Viktor Tyulkin 
1991 decemberében jött létre Szverd-
lovszkban. A párt az SZKP 28.
kongresszusát tekinti történelmi kiin-
dulópontjának, amikor az SZKP igazi
marxista erõi harcot hirdettek a
Gorbacsov-féle revizionista erõkkel szem-
ben. 2001-ben egyesültek a hasonló
célokat követõ Kommunisták Forradalmi
Pártjával.
Honlapja: http://www.rkrp-rpk.ru

Kommunista Pártok Szövetsége- SZKP
Vezetõje: Gennagyij Zjuganov
Avolt Szovjetunió területén müködõ kom-
munista és munkáspártok önkéntes szö-
vetsége. Jelenleg 19 párt vesz benne részt.
Célja a néphatalom visszaállítása, egy új
megujúlt Szovjetunió megteremtése.
Honlapja: http://www.kprf.ru 

Szovjetunió Kommunista Pártja
Vezetõ: Oleg Senyin
Következetes marxista-leninista párt,
céljuk egységes párt szervezése az egész
egykori Szovjetunió területén a nemzeti
hovatartozástól függetlenül.
Honlap: http://www.shenin-kpss.ru

OLEG SENYIN 70 ÉVES

OLEG SENYIN, AZ SZKP ELNÖKE
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A kínai kommunisták 2. kongresszusa 1922-
ben - mint láttuk - megváltoztatta a párt
politikáját. A szocialista forradalom azonnali
megvalósítása helyett a fokozatos harcot
hirdette meg. Elõbb demokratikus, antifeudális
és anti-kolonialista forradalom, együtt a pol-
gársággal, majd késõbb szocialista forradalom a
polgárság nélkül, sõt annak ellenében. Apárt 3.
kongresszusának volt a feladata 1923. június
12-20. között, hogy ezt a politikát átvigye a
gyakorlatba, azaz a két kínai politikai erõ, a
kommunisták és a Kuomintang viszonyára.

Kínában ugyanis nem csak kommunisták
voltak, sõt õk voltak az elenyészõ kisebb-
ségben. Akülföldi gyarmatosítók és a feudalista
maradványok elleni harc zászlaját igazából
Szun Yat-sen (1866-1925) emelte magasra, aki
1912-ben az elsõ Kínai Köztársaság elnöke lett.
Szun Yat-sen a polgárság érdekeit képviselte,
miközben a külföldi gyarmatosítás és a feudális
bürokrácia elleni fellépésével össznemzeti
érdeket is képviselt. Õ és a mellette lévõ erõk
felépítették az igazán nagy kínai pártot, a
Kuomintangot, azaz a Nemzeti Pártot. Ennek a
pártnak lett késõbb elnöke Chiang Kai-shek
(1887-1975), akit a korábbi írásmód szerint
Csang Kaj-sek néven ismerünk.

Lenin és a Komintern szövetségesnek te-
kintettek minden olyan erõt, amely fellépett az
imperializmus ellen, ezért erõteljesen támogat-
ták a nemzeti polgárság érdekeiért fellépõ
Kuomintang pártot. Ily módon a Szovjetunió
két erõt támogatott egyszerre Kínában, a
kommunistákat és a nacionalistákat. Hol az
egyiket támogatta jobban, hol a másikat. 

A 3. kongresszusnak egy ma is nagyon
idõszerû kérdést kellett eldöntenie. Nevezetesen

azt, hogy a kommunisták részt vehetnek-e egy
polgári párt tevékenységében, beléphetnek-e
Kuomintangba, vagy sem. Itt nem arról volt
szó, amit minden marxista párt szervezeti
szabályzata tilt, vagyis a párhuzamos tagságról.
A kérdés sokkal inkább az volt, amire Lenin
utalt, amikor biztatta a kommunistákat, hogy a
párt tudatos döntése alapján vegyenek részt a
jobboldali szakszervezetekben. A kérdés annál
is inkább jogos volt, hiszen ebben az idõben  a
kommunisták létszáma 420 fõ volt, a kong-
resszuson 30 delegátus volt. Cheng Duxiu, a
párt vezetõje elmondta, hogy ugyan követ-
kezetes proletárpárt a kínai kommunisták pártja,
de a valóságban még nem õk irányítják a
munkásságot. A parasztságról már nem is
beszélve, akik között a kommunisták nem is
voltak jelen. Kétféle álláspont csapott össze. Az
egyik szerint a kommunisták soha semmilyen
jobboldali szervezetbe nem léphetnek be. 

A másik álláspont ugyancsak úgy vélte,
hogy a kommunisták, mint párt, mint szervezet
nem léphetnek be a Kuomintangba, de mint
egyének viszont csatlakozhatnak. Abból
kiindulva, hogy a Kuomintang részben
ugyanazon célokért küzdött, mint a
kommunisták. A párt vezetõje Chen Duxiu

(1879-1942), Kína legismertebb marxistája Li
Dazshao (1888-1927) a belépés mellett voltak.
Akisebbségben olyan ismert személyek voltak,
mint Cai Hesen (1895-1931). Végül is a
kongresszus kis többséggel ugyan, de az egyéni
belépés mellett döntött. 

Ez lehetõvé tette, hogy a kommunisták a
következõ években igen aktívan kivegyék
részüket a Kuomintang párt szervezésében, és
ez által az antifeudális, gyarmatosítás-ellenes
egységfront mûködtetésében, és természetesen
elõsegítette a KKP, mint önálló párt erõsödését.

A 3. kongresszuson került elõször a felsõ
vezetésbe Mao Zedong (1893-1976), aki ugyan
ott volt már az elsõ kongresszuson is, de koráb-
ban nem lett vezetõ. Mao a pártelnök,  Chen
Duxiu személyes munkatársa lett, lényegében
az elnökségi iroda vezetõje, aki intézte az ülések
jegyzõkönyvezését és a pártközpont levele-
zését.

AKözponti Bizottságba 9 fõ került. AKöz-
ponti Végrehajtó Bizottság tagja lett Chen Du-
xiu és Mao Zedong mellett Luo Zhanglong
(1896-1995) is, aki késõbb, a 30-as években el-
lenpártot szervezett, s ezért kizárták. A
vezetésbe került a már ismert Cai Hesen mellett
Tan Pingshan (1886-1956) is.

A KÍNAI KOMMUNISTA PÁRT 3. KONGRESSZUSA: 
EGYÉNI BELÉPÉS A NEMZETI PÁRTBA

LI DAZSHAO, KORÁNAK LEGISMERTEBB MARXISTÁJA

CHIANG KAI-SHEK, A KUOMINTANG ÉS
MAO ZEDONG, A KINAI KP VEZETÕJE
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Kádár János idején az MSZMP és az állam
elsõ számú vezetõit a Belügyminisztérium
Kormányõrsége védte. A Kormányõrség
1959-ben lett önálló fegyveres testület, mely
a belügyminiszter elsõ helyettesének közvet-
len irányítása alá került, és ettõl fogva együtt
látta el a személy-, a helyszín-, a lakás- és az
objektumbiztosítást. A hadsereg khaki színû
egyenruháját hordták bordó fegyvernemi
színnel, de rendõrségi rendfokozattal rendel-
keztek. A Kormányõrség állományába csak a
legjobbak kerülhettek, Kádár Jánost pedig a
legjobbak közül is csak a legjobbak véd-
hették. 1958-ban lett Sebestyén Ferenc
rendõr-õrnagy a Kormányõrség parancsnoka,
Kállai Sándor rendõr-százados pedig a
helyettese, és egyben az objektumbiztosító
zászlóalj parancsnoka. Sebestyén Ferenc
késõbb tábornokká lépett elõ, és az idõk
folyamán Kádár János egyik legközelibb és
leghûségesebb munkatársává vált. (Képün-
kön, a hátsó sorban egy moszkvai koszorúzás
során Barta Istvánné, Nádja mellett áll.)

Kádár János nem volt ivós ember. Volta-
képpen mindent megivott, de mindent igen
mértékletesen. A magyar ember borhoz
szokott, a sör városi ital volt - mondta el nem
egyszer, visszagondolva fiatal korára. A sör a
legjobb altató, de egyben ébresztõ is - mond-
ta sokszor viccesen, amikor egy-egy külföldi
úton esténként megivott egy pohár sört. Ha
vendégeket fogadott, eleinte konyakkal
kínálta õket. Késõbb áttért a whiskyre, ami
akkoriban még különleges italnak számított

Magyarországon. Szeretett mindenhez in-
doklást fûzni. Ezt tette a whiskyvel is. Ha a
vendéget konyakkal kínálom, azt mindjárt
megissza, hozni kell egy másikat. A whisky
meg sok vízzel kitart az egész tárgyalás alatt
- magyarázta el döntését.

Az évek során kialakult egy szokása,
amihez ragaszkodott. Kádár János reggelente

nehezen kelt fel, szeretett elidõzni a borot-
válkozással, kávézással, fontosabb jelentések
elolvasásával. Egy óra alatt többnyire felvette
a napi munka ütemét, és máris frissen indult
munkába. Akülföldi utak során a reggel azzal
kezdõdött, hogy az ügyeletes kormányõr-
tiszt kopogott, és bevitt egy kávét és egy
pohárka konyakot. Ez volt a tábornoki
ébresztõ, aminek azonban megvolt a
története. 

Kádár János egyszer még fiatalabb
korában részt vett egy hadgyakorlaton. Úgy
hozta a sors, hogy a többnapos gyakorlaton õ
és kísérete is a katonai táborban maradt,
természetesen sátorban. Kádár elvtárs az
egyik reggel éppen borotválkozni készült,
amikor látja ám, hogy az egyik kormányõr-
tiszt sietve visz egy tálcát az egyik sátorhoz.
A tálcán feketekávé és egy fél konyak. Hova
viszi azt a konyakot, fõhadnagy elvtárs? -
kérdezte. 
Jelentem, Sebestyén vezérõrnagy elvtársat
kell ébresztenem. Hogy van ez? - kérdezte
nevetve. Sebestyén elvtársnak jár, nekem
meg nem jár?  Ezek után a reggeli
kopogáshoz dukált a kávé konyakkal. Civil
létemre kivívtam magamnak a tábornoki
ébresztõt! - mesélte büszkén.

NEVESSÜNK EGYÜTT KÁDÁRRAL

A TÁBORNOKI ÉBRESZTÕ

MAGYAR PÁRT- ÉS ÁLLAMI VEZETÕK EGYKORI KOSZORÚZÁSA

KORMÁNYÕRÖK A KORONA VISSZAADÁSAKOR
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A POLITIKAI HARC

Apolitika nem valamilyen különlegesség, nem
elvont kategória, akárhogyan is igyekszik a
tõkés világ misztifikálni. A politika olyan
tevékenység, amelynek keretében a társadalom
egyes osztályai igyekeznek megszerezni,
felhasználni és megtartani az államhatalmat. A
politika tehát arról szól, hogy a társadalom
különbözõ osztályai hogyan szerzik meg az
államhatalmat, és azt hogyan hasznosítják saját
érdekünkben. 

A hatalom elõnyökkel jár az egyes
osztályokra és azok konkrét képviselõire nézve
is. Ez pedig azt jelenti, hogy a politika céljai
nem elvont módon, nem ráolvasással, hanem
politikai harcban valósulnak meg. Ugyanakkor
ez azt is jelenti, hogy a hatalmat soha senki nem
adja át önszántából, csak akkor, ha arra
rákényszerül. 

Most például az MSZP van hatalmon, a
magyar tõkésosztálynak az a része, amely a
multinacionális tõkéhez kötõdik. Ez a csoport
olyan törvényeket hoz, amelyek a multiknak és
a leggazdagabb magyar tõkéseknek jó, de sem-
miképpen nem jó a magyar kis- és középvállal-
kozóknak. Ahatalmon lévõ konkrét személyek
egyéni elõnyökkel is rendelkeznek, hiszen ma-
gas fizetést, gépkocsit, titkárnõt, befolyást
kapnak. Az emberek többsége látja, hogy az
ország a vesztébe rohan, ha folytatódik a
mostani neoliberális politika, az MSZP és az
SZDSZ mégsem hallgat a józan észre és nem ír
ki elõrehozott választást. 

A munkásosztály és a Munkáspárt is csak
harcban, politikai és ideológiai harcban tudja
céljait elérni. Sokan mondják, hogy elég a jót
akarni, elég néhány jó embert találni és a
helyzet megváltozik. Nem így van! A tõkés
társadalomban csak az a miénk, amit kihar-
colunk magunknak.

Gyakran csodálkozunk, hogy az EU egyes
országaiban nagyobb jogkörrel rendelkeznek a
szakszervezetek, mint nálunk. Ott sem volt
mindig így, de az idõk folyamán kiharcolták
maguknak. Magyarországon a bérekért még
csak-csak megmozdulnak a szakszervezetek,

de például a munkatörvénykönyv, az adó-
politika, a privatizáció ellen nem mennek
utcára. 

ERÕSZAK VAGY BÉKÉS ESZKÖZÖK

A kapitalista propaganda úgy igyekszik
beállítani, mintha a tõkés rendszerben demok-
ratikusan, a meggyõzés erejével folyna a
küzdelem, a szocializmusban pedig a diktatúra,
az erõszak eszközével. Egyes pártok is arról be-
szélnek, hogy elvetnek minden erõszakot, csak

a békés meggyõzés, a megegyezés, a konszen-
zus eszközével politizálnak. Mi a valóság?

A hatalom gyakorlása azt jelenti, hogy az
adott társadalmi osztály a saját érdekeit érvé-
nyesíti másokéval szemben, sõt a sajátját általá-
nos érvényûnek nyilvánítja, és rákényszeríti a
többi osztályra is. Ez erõszak nélkül nem megy.
Az erõszak nem csak azt jelenti, hogy összever
a rendõr. Az erõszak döntõen azt jelenti, hogy
amennyiben nem teljesítesz valamit, a hatal-
mon lévõk erõszakot alkalmazhatnak. Magya-
rán, a saját diktatúrájukat valósítják meg.

Nézzünk néhány konkrét példát! Amagyar
tõkésosztály érdeke az, hogy a parlamentbe
csak õk kerüljenek be. Ez ugyan nem érdeke a
munkásosztálynak és sok mindenki másnak, de
a törvényeket a hatalmon lévõ tõkések hozzák,
és ezért kötelezõen bevezették az 5 százalékos
küszöböt. Errõl nincs vita, ha nem fogadjuk el,
nem indulhatunk a választásokon.

Az adók Magyarországon olyanok, hogy a
gazdagoknak meg sem kottyan a kifizetésük, a
szegények meg belegebednek. Errõl sincs vita,
ha nem fizetsz, bíróság elé kerülsz.

A POLITIKAI HARC ESZKÖZEI

A politikai harc eszközei rendkívül színesek,
változatosak. A tõkés társadalomban, ahol a

tõkével rendelkezõ tõkés és a tõkével nem
rendelkezõ dolgozó tömegek állnak egymással
szemben, a harc módszerei a két osztály erõvi-
szonyától, a nemzetközi erõviszonyoktól, és az
egyes országok, társadalmi csoportok szokása-
itól, hagyományaitól függenek.

Meg kell azonban különböztetni azokat az
eszközöket, amelyeket a tõkésosztály egyes
csoportjai használnak az egymás elleni harc-
ban, és azokat az eszközöket, amelyeket a tõké-
sek használnak a munkásosztállyal szemben.

A tõkésosztály különbözõ csoportjainak

vannak közös, és vannak eltérõ érdekeik.
Közös érdek a kapitalizmus léte. Magyar-
országon például ennek alapján született az a
megállapodás mindjárt a rendszerváltás elején,
hogy vannak kétharmados törvények, és
vannak egyszerû többséggel hozott törvények.
A kétharmados törvényhez kell az ellenzék is,
tehát egyik erõ sem képes olyan törvényt hozni,
amellyel fel tudná számolni ellenfelét. Ilyen a
választási törvény, az alkotmány módosítása, és
sok minden más. Ez a demokrácia azonban
csakis kizárólag a tõkésosztály egyes csoport-
jainak egymás közötti demokráciája. Atöbbség,
a dolgozók irányába ez leplezetlen diktatúra.

A tõkésosztály egyes csoportjai külön-
böznek abban, hogy egyesek hatalmon vannak,
mások pedig nincsenek. Ez a helyzet azonban
változó, másrészt közös bennük, hogy vala-
mennyien a tõkés rendszer részei. Lehet, hogy
az MSZP nem szereti az MDF-et, de az MDF
is, az MSZP is a tõkés rendszer szerves alkotó
része. Akommunista pártokat a tõke akkor sem
hajlandó elfogadni, ha megerõsödnek, egysze-
rûen azért, mert nem a rendszer részei.

A tõke persze felajánlhatja az integrálódás
lehetõségét, sõt a tõkés kormányokba is bevon-
hat kommunistákat, de ennek ára van. A kom-
munista pártok többnyire azzal fizetnek, hogy
feladják kommunista identitásuk egy részét.     

ELMÉLETI SAROK:
VIGYÁZAT, VESZÉLYES!

Meg kell azonban különböztetni azokat az
eszközöket, amelyeket a tõkésosztály egyes cso-
portjai használnak az egymás elleni harcban, és
azokat az eszközöket, amelyeket a tõkések
használnak a munkásosztállyal szemben.



Néhány évvel ezelõtt egyszer már
kegyetlenül becsapták az embereket. 

Most ugyanezt teszik. Rajtunk múlik,
hogy újra bedõlünk-e neki.  1998-ban a
tõke a nyugdíjrendszerben látott fantáziát,
most az egészségbiztosításban. 1998-ban
azzal ámították az embereket, hogy az
állami nyugdíjbiztosítás nem biztos,
keveset hoz, de ha belépnek a magán-
biztosítókba, nem kell aggódni a jövõért.
Mi akkor is magyaráztuk, hogy a magán-
nyugdíjbiztosító ugyanolyan tõkés vál-
lalkozás, mint, mondjuk, a konzerv-
gyártás. Mindkettõnek mehet jól, és
mindkettõ mehet csõdbe. Persze, az állam
is csõdbe mehet, de ez ritkábban szokott
elõfordulni.

Most már látni, hogy mi lesz. Azok,
akik néhány éven belül mennek nyug-
díjba, szembesülhetnek azzal, hogy keve-
sebb pénzbõl kell élniük, ha magán-
nyugdíjpénztárnak is tagjai. Az 1998-ban

bevezetett, vegyes finanszírozású
rendszerben a járulékok negyedét nem az
állami kasszába, hanem a tõkefedezeti
alapon mûködõ magánpénztárakba kell
befizetni. Bevezetésekor azok léphettek át
magánpénztárakhoz, akiknek legalább 15
évük volt hátra a nyugdíjig. Akkoriban a
37 éven aluliaknak ajánlották e lehetõ-
séget, de a pályakezdõknek kötelezõ volt
a belépés. Induláskor 49 magánnyug-
díjpénztár kapott alapítási engedélyt,
1999-ben az átlépõk száma megköze-
lítette a kétmilliót.

Idõközben kiderült, hogy a magán-
pénztárak nagy részének hozama nem éri
el azt, amit az állami tud adni. Így azok,
akik átléptek, rosszul jártak. Nem volt
kötelezõ, lehetett gondolkodni, mindez
igaz. Ezeket az embereket azonban mégis
csak becsapták, hiszen nem mondták el a
hasonló nyugati példákat. Elsõsorban a
rendvédelmi szervek és a honvédség azon

dolgozói jártak rosszul, akik a kor-
kedvezményes nyugdíjjogosultság miatt
nem tudtak ennyi idõ alatt megfelelõ
tõkét felhalmozni, s emiatt most akár 10-
15 százalékkal kisebb nyugdíjra szá-
míthatnak.

Mint mond az újonnan kinevezett
miniszter, Draskovics Tibor? "Nincs
olyan pénzügyminisztériumi szándék,
mely szerint kárpótolnák azokat, akik
veszítenek a magán-nyugdíjpénztári tag-
sággal." Világos, mi becsaptunk téged, de
ha bedõlsz, a te felelõsséged, és magadra
vess!

Most ugyanez kezdõdik az egészség-
biztosítással. Meg fognak jelenni a ma-
gánbiztosítók, jobbnál jobb ajánlatokat
fognak tenni, aztán néhány év múlva ki-
derül, hogy pórul jártunk. Tanuljunk már
végre a múltból!

GYÖRKE ISTVÁN
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HÁNYSZOR LEHET BENNÜNKET BECSAPNI?

Halottgyalázást, kegyelettiprást gyakorol
a Szocialista Párt azzal párhuzamosan,
hogy, mint hírlik, a budapesti István
utcában új székházat építtet a Köz-
társaság téri központ helyett. A régit, a
patinásat eladják egy külföldi cégnek.

A nagy költözködési lázban (jelenleg
ideiglenesen) ki itt táborozik, ki amott,
csak egy, számukra értéktelen "ingó-
ságról" feledkeztek meg, nevezetesen
arról az emléktábláról, amely az 1956.
október 30-ai ostrom pártmunkásainak
és katonáinak nevét és tetteit, márványba
vésett aranybetûkkel örökíti meg. E tábla
ügye valahogy akként lóg a levegõben,
mint 1989 után a hõsökrõl elkeresztelt
utcák házfalain a leszaggatott utcanév-
táblák. Az ereklye ugyan eddig sem ör-
vendett különösebb tiszteletnek, hiszen a
rendszerváltozás után az utcai frontról, a
fõbejárat mellõl az aulába telepítették át,
ahol is immár nem volt közszemlének
kitéve, azaz kivonták a járókelõk látó-
körébõl. Bár hivatalosan nem szerepelt a
tiltott jelképek sorában, a "hû" utódok a
"terhes" múlt leghalványabb látszatától
is óvták hírnevüket. Tán, hogy ne lepje a
feledés pora, többet állt takaró lepel alatt,
mint nyílt színen. Az MSZP szóvivõje,

Nyakó István most azt
nyilatkozta, hogy az
emléktáblát nem õk,
mármint az MSZP-
sek rakták oda, így
nem a párt felelõssége
a további sorsa. A
külföldi vevõ, az új
tulaj majd azt csinál
vele, amit akar…

Messzemenõen tá-
mogatom az efféle, az
egek magasából lerán-
gatott, ködfoszlá-
nyokkal egyenlõ érve-
ket, annál is inkább,
mivel tudom: a szó-
vivõ úr még szülõi á-
lommá sem érett, amikor a II. vi-
lágháborús 1945 januári harcok elültével
abban az akkor Tisza Kálmán (ma
Köztársaság) téri épületben leverte sátor-
fáját az a nemzedék, amely a budapesti
kommunisták magját alkotta. Nyilván ez,
továbbá a késõbbi fejlemények, legin-
kább az 1956. október 30-ai vérontás
emléke csiklandozza az MSZP jelenlegi
prominenseinek az orrát. Prüszkölnek,
mint mindenkor, ha "a múltat be kell

vallani", mondjuk, azt a kézenfekvõ
tényt, hogy a karhatalmisták nem voltak
emberevõ bestiák…

De maradva az eredeti kérdésnél, a-
mennyiben a Bibliát veszem alapul, Mó-
zest akkor büntette meg Isten, amikor
összetörte a kõtáblát. Esetünkben ez
maximum rémkép. A szocialisták ugya-
nis szent ügyekben sem istent, sem em-
bert nem ismernek.

PLESS ZSUZSA

A KÖZTÁRSASÁG TÉRI PÁRTHÁZ

HÁLÁS UTÓDOK?
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AZ ESZPERANTISTA KOMMUNISTÁK KONGRESSZUSA

Az Eszperantista Kommunisták Nemzetközi Kollektívája szeptember 12-a
és 16-a között tartja soron következõ éves kongresszusát Csehországban.
Részletek iránt érdeklõdni és (elõzetesen) jelentkezni az alábbi címen lehet:
Petik János, Balassagyarmat, Szontágh P. utca 9.  
Telefon: 35-301-479, e-posta: jpetik@freemail.hu.

Program:
9.00-tól érkezés a városháza melletti parkba.

9.45  Kisújszállás városi vezetõi és a városi
szervezetek koszorúzási ünnepséget tartanak Szent

István szobránál. 
Az ünnepségen részt vesz, és koszorút helyez el a

Munkáspárt 
országos és megyei elnöksége, a Munkáspárt

kisújszállási szervezete, jelen lesznek a munkáspárti
rendezvény résztvevõi.            

10.15-10.45 AMunkáspárt tagjai és szimpatizánsai
átvonulnak a mintegy 400 méterre lévõ piactérre.

11.00-12.30 AMunkáspárt ünnepsége.
Himnusz, Szavalat

THÜRMER GYULA, A MUNKÁSPÁRT

ELNÖKÉNEK ÜNNEPI BESZÉDE.
Citerazene helyi elõadók

közremûködésével,  Túrkevei énekkar rövid
mûsora.

Internacionálé
13. 00-tól  Ebéd a piactéren (egytálas étkezés

önköltséges áron).

Mindenkit szeretettel várunk! 

AMunkáspárt országos ünnepsége, 
Kisújszállás, 2007. augusztus 20.

ÜNNEPI MEGEMLÉKEZÉS
KECSKEMÉTEN

A Munkáspárt Bács-Kiskun megyei
szervezete nemzeti ünnepünk 

alkalmából kulturális mûsorral 
és koszorúzással egybekötött
ünnepi megemlékezést tart

augusztus 17-én,
pénteken 11 órai kezdettel

Kecskeméten, a Szent István szobornál.
Beszédet mond THÜRMER GYULA,

a Magyar Kommunista Munkáspárt elnöke

Kedves Elvtársak!

ABaloldali Front - Kommunista Ifjúsági Szövetség idén is szervez nyári tábort. Atábor
október 19-23-ig lesz Salgótarjánban. A táborban politikai elõadásokat szervezünk
többek között a Baloldali Front és a Munkáspárt életérõl, a fiatalok munkavállalási és
munkanélküliségi helyzetérõl, a cigányfiatalok helyzetérõl, s nemzetközi kérdésekrõl,
így az Európai Baloldali Pártról,  a venezuelai Bolivári Forradalomról, a Nagy Októberi
Szocialista Forradalom 90 éves évfordulójáról. 

Nagyon fontosnak tarjuk ezt a tábort mind politikailag, mind pedig azért, mert így
lehetõsége nyílik a különbözõ helyeken lakó Frontos fiataloknak megismerni egymást.

Sajnos sok Frontos fiatal nehéz anyagi helyzetben van, az õ részvételükben kérjük
a segítségeteket, támogatásotokat  Atábor költsége 10.000 Ft plusz  utazási költség lesz. 

Szeretnénk kérni titeket arra, hogy a kibocsátott Front-táboros 200, 500 és 1000 Ft-
os támogatói jegyek vásárlásával segítsétek ezeknek a fiataloknak a részvételét a
táborban. A támogatójegyeket átadtuk a megyei és a budapesti regionális
elnökségeknek, náluk lehet vásárolni.

Amennyiben még több támogatót sikerülne gyûjtenetek, örömmel küldünk Nektek
még támogatójegyeket.

Segítségeteket elõre is köszönjük!

Elvtársi üdvözlettel: 
Kalocsai Kinga, 

Baloldali Front elnöke
06-20-450-28-04, info@baloldalifront.hu

TÁMOGASD A FRONT-TÁBORT!


